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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvilke beløb budgetterer/forventer skattemyndighederne med at 

beholde i statskassen fra boligejere (afsluttede dødsboer), der når at dø/er døde, inden de 

får/fik udbetalt den for meget betalte boligskat i årene 2011 og frem til udbetalingen kan 

effektueres? Opgørelsen bedes udarbejdet enkeltvis for årene 2011-2023. 

 

Svar 

Det fremgår af Forlig om et nyt ejendomsvurderingssystem fra 2016 samt ejendomsvurderingslo-

ven fra 2017, at tilbagebetalingsordningen ikke omfatter tilbagebetaling af boligskat til af-

sluttede dødsboer.  

 

Tilbagebetaling til et afsluttet dødsbo vil således forudsætte, at skifteretten genoptager 

dødsboet. Skatteministeriet er i gang med at undersøge, hvordan der mest hensigtsmæs-

sigt kan tilvejebringes de nødvendige oplysninger, så det sikres, at arvingerne kan få gen-

optaget dødsboet med henblik på udbetaling af kompensation, jf. mit svar på SAU alm. 

del spørgsmål nr. 718.  

 

Da Skatteministeriets provenuberegninger er foretaget på ejendomsniveau, er det bereg-

ningsteknisk indregnet, at også afsluttede dødsboer får tilbagebetalt evt. for meget betalt 

boligskat. Derfor er der ikke indregnet en besparelse ved, at nogle afsluttede boer evt. 

ikke genåbnes og dermed evt. ikke får tilbagebetalt for meget betalt boligskat. 
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